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Снежана Сарић, слу-
ж бе ница: „Сматрам 
да би градоначелни-
ка требало да бирају 
грађани. И у пракси се 
показало да политич-
ке партије, због својих 
калкулација нису увек 
способне да тако нешто 
реше што потом от-
ежава функционисање 
у свим сегментима 
живота локалне само-
управе. Избор градо-
начелника или пред-
седника општина непо-

средно, од стране грађана, најмеродавнији је одраз воље 
бирача“. 

Јелена Винкић, ор-
ганизатор програма: 
„Подсетићу да пожа-
ревачка локална само-
управа има искуства 
у организовању не-
посредних избора за 
председника, пре не-
колико година грађани 
су за председника оп-
штине, између више 
кандидата изабрали го-
сподина Душана Вуји-
чића. И тај модел се по-

казао као добар. Грађани најбоље знају ко колико вреди у 
њиховој средини“. 

Др Дејан Савић, ди-
ректор Политехничке 
школе у Пожаревцу: 
„Увек сам за непос-
редно бирање гра до-
на челника. У локал-
ним срединама људи 
би требало да ди-
ректно одлучују о то-
ме ко ће водити „до-
маћинство“. Сви се 
познају, што доприно-
си бољем утемељењу 

критеријума који потом воде рационалнијем избору 
првог човека“. 

Предраг Животић, но-
винар: „Прве људе у ло-
калу сматрам да би тре-
бало бирати непосред-
ним гласањем, а што 
надаље значи и јаснију 
повратну спрегу у 
случају незадовољства. 
Претпоставља и већи 
степен одговорности 
и доследности. Наро-
чито је неприхватљиво 
кројење власти у ло-
калу по републичком 

моделу. Тиме се обезвређује право гласа, као и страначки 
одбори у локалним срединама. Не желимо и нема разлога 
да прихватимо да будемо реплика калкулација из Репу-
блике“.

Миљан Стојановић, 
инжењер пољоприв-
реде: „Сматрам да је 
потребно промени-
ти изборни систем на 

локалном нивоу и непосредно бирати градоначелника. 
Грађани су незадовoљни, јер на изборима нису бирали 
оне који продају своје мандате, већ политичке партије, 
њихове програме и идеје“.

Милица Младеновић, 
службеница: „Пр ве љу-
де у локалу тре ба ло би 

да бирају грађа ни. Најефектније и најко ректније би било 
да то буде лице које није везано ни за једну партију. Мо-
рао би се бирати према способностима, а не по партијској 
припадности“.

Душка Ракић-Анђе-
лић, новинарка: „Док 
још увек важи овакав 
Закон о изборима, мо-
рамо га поштовати. 
Можда би градоначел-
ник успешније функ-
ционисао када би био 
изабран вољом народа, 

јер би тада и могао да ослушкује глас народа. Овако, по-
литичке партије делују на поједине одлуке које градона-
челник доноси“.

Слађан Стевић, чл-
ан Градског већа гра-
да Пожаревца: „Гене-
рално мислим да би 
грађани требало да 
бирају одборнике и 
градоначелника, а не 
политичке партије. Ја 
сам увек за непосредан 
избор, поготову на ло-
калном нивоу, јер је то 
мања средина и тешњи 
међуљудски односи. 
Нико вас не познаје 
боље од комшија и у 
том случају одборник 
може и да располаже 

својим мандатом. Тако бисмо имали бољи и ефикаснији 
састав скупштине и градоначелника грађана, а не поли-
тичких странака“. 

Бојан Ђорђевић, вла  с-
ник електротрго винске 
радње: „Сматрам да 
би сви представници 
власти мо  ра ли ди рек-
тно да се би рају. Као 
такви су најприснији 
гра ђа ни ма, који их 
посматрају кроз ква-
литете, способности, 

јер сви се ми мање-више познајемо. Директним гласањем 
верујем да би и та изабрана лица била одго вор нија према 
грађа нима“.

НА КРАЈУ ПРОЈЕКТА „ПАРТНЕРСТВОМ КРОЗ ДЕЦЕНТРАЛИЗАЦИЈУ“ ПИТАЛИ СМО ГРАЂАНЕ КО БИ 
ТРЕБАЛО ДА БИРА ПРВЕ ЉУДЕ У ЛОКАЛУ

ОБЕЗВРЕЂЕНО ПРАВО НА ИЗБОР?
Редакција листа „Реч народа“ своје ангажовање 

у реализацији Пројекта „Партнерством кроз 
децентрализацију“, Асоцијације независних локал-
них медија „Локал прес“, након серијала од шес-
наест истраживачких текстова на тему фискалне 
децентрализације, упитала је суграђане да процене 
степен остварене децентрализације у нашој средини. 
Поставили смо им питање: ко би требало да бира гра-
доначелнике и/или председнике општина - грађани 

или партије на власти? 
Иначе, текстови из овог пројекта објављени су, 

осим у нашем листу, у још петнаест писаних локал-
них медија: Књажевца, Лознице, Ужица, Шапца, 
Пријепоља, Врања, Велике Плане, Крушевца, Сремске 
Митровице, Ваљева, Новог Кнежевца, Оџака, Чачка и 
Сомбора. Намера је да се грађанима приближе кон-
кретни процеси и ефекти децентрализације, пре све-
га, у домену финансирања, са посебним освртом на 

резултате и ефекте остварене примењеним изменама 
и допунама Закона о финансирању локалних управа, 
како би допринели транспарентности трошење сред-
става и ојачавању партнерства између медија, грађана 
и невладиних организација. 

У поменутој анкети о начину избора првих 
људи у локалу учествовало је деветоро суграђана, и 
једногласно поручили државном врху да не „дира“ у 
грађанске слободе и не обезвређује гласачко право:


